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ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL DE GOVERN DEL 

CONSORCI DE FORMACIÓ PROFESSIONAL D’AUTOMOCIÓ  

Identificació  

Núm. 1/2019 

Caràcter : ordinari  

Data : 27 de juny de 2019 

Horari : 10:05 a 12:00 hores   

Lloc : Centre de Formació Professional d’Automoció , Gran Vial SEAT, c/ Manuel  Gallardo,  s/n , 

08760 Martorell 

 

Assistents : 

En representació de l’Administració de la Generalitat :  

Sr. Fabian Mohedano i Morales, President del Consell de Govern (Departament 

d’Ensenyament)  

Sr. Joaquim Ferrer i Tamayo, Secretari d’Empresa i Competitivitat (Departament d’Empresa i 

Coneixement) 

Sr. Pau Villòria i Sistach , viceconseller per al Desplegament de l'Autogovern (Departament de 

Presidència)  

Sra. Maria Matilde Villarroya Martínez, Directora General d’Indústria (Departament 

d’Empresa i Coneixement) 

 

En representació de l’Ajuntament de Martorell :  

Sr. Xavier Fonollosa Comas, Alcalde de l’Ajuntament de Martorell 

 

 

En representació del Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya : 

Sr. Josep Maria Vall Máñez, President del Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya  
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Sr. Juan Ramón Rodríguez González, President de la comissió logística del Clúster de la 

Indústria de l’Automoció de Catalunya. 

Sr. Toni García Coma, Tresorer del Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya. 

(Director General de DOGA SA)   

Sr. Lluís Cano Guardia, membre de la Junta directiva del Clúster de la Indústria de l’Automoció 

de Catalunya (Director de Recursos Humans Grupo Ficosa) 

Sr. German Pérez Felices, Manager de gestió de talent i responsable de formació de NISSAN 

MOTOR IBÉRICA, SA 

Assistents amb veu i sense vot : 

Sra. M. Teresa Casanovas i Archs, Directora Gerent del Consorci de Formació Professional 

d’Automoció. 

Sr. Robert Ramos Sempere, Secretari del Consell de Govern del Consorci de Formació 

Professional d’Automoció. 

 

Excusen la seva assistència: 

Sr. Josep Ginesta i Vicente, Secretari General  (Departament de Treball, Afers Socials i 

Famílies). Delega el vot en el Sr. Mohedano 

Sra. Mercè Garau i Blanes, directora del Servei Públic d’Ocupació de Catalunya (Departament 

de Treball, Afers Socials i Famílies). Delega el vot en el Sr. Mohedano 

Sr. Joan Lluis Espinós Espinós, Director General de Formació Professional Inicial i 

Ensenyaments de Règim Especial (Departament d’Ensenyament). Delega el seu vot en el Sr. 

Mohedano. 

Sra. Gemma Fernández-Nespral, membre de la junta directiva del CIAC (NISSAN MOTOR 

IBÉRICA, SA) Delega assistència en el Sr. Pérez. 

 

 

 

Ordre del dia :  

1. Aprovació de l’acta anterior.  

2. Presentació i aprovació del tancament de comptes definitiu 2018  
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3. Presentació i ratificació del pressupost per a l’any 2019.  

4. Informació sobre el conveni signat entre el Consorci i SEAT, SA. 

5. Presentació i ratificació/aprovació de les activitats del Consorci. 

a. Activitats dutes a terme l’any 2018 

b. Activitats per a l’any 2019 

6. Informació sobre el desenvolupament del projecte funcional del Consorci. 

7. Precs i preguntes 

 

Desenvolupament de la reunió :  

 

S’obre la reunió  del Consell de Govern del Consorci de Formació Professional 

d’Automoció a les 10:05 hores amb la benvinguda i del President del Consorci, 

Sr. Mohedano.  

El Secretari informa al Consell de Govern dels membres que han excusat 

assistència i la delegació de vot i/o presència. 

1. Es passa al primer punt de l’ordre del dia, el Sr. Mohedano, pregunta si algú vol 

fer alguna esmena en el acta, si no és així es sotmet a votació.  

Finalment s’aprova per unanimitat l’Acta 1/2018 de la sessió ordinària del 

Consell de Govern del 21 de novembre de 2018. 

2. Es passa al segon punt de l’ordre del dia. El Sr. Mohedano recorda que la 

realització d’aquesta reunió es deu a que es preceptiva l’aprovació del 

tancament de comptes de l’exercici 2018 i també com a continuació de punts 

que varen quedar sense tractar en la reunió anterior. Tot seguit passa la 

paraula a la Directora. 

La Sr. Casanovas comenta que el tancament dels comptes corresponents a 

l’any 2018 s’ha de fer per part del Consell de Govern, abans del 30/6/2019. Es 

tracta d’un exercici tancat i per tant els comptes es van presentar a la 

intervenció general prèviament; han estat formulats per la directora en data 

27/03/2019, d’acord amb la competència atribuïda en els estatuts.  

Per tant s’han formulat i tancat dins del termini previst per la normativa vigent, 

la qual estableix com a termini màxim dins dels 3 primers mesos posteriors a la 

finalització de l’exercici. 
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Els comptes de l’exercici 2018 han estat preparats atenent al previst al Nou Pla 

General de Comptabilitat aprovat per la Generalitat de Catalunya, marc 

d’informació comptable que li és d’aplicació. Indica que en les carpetes tenen la 

documentació corresponent però hi destaca les magnituds més rellevants: 

1)Situació patrimonial i econòmica perfectament equilibrada atès que 

totes les activitats realitzades han estat íntegrament finançades. 

2) El resultat pressupostari ha estat de: 5 milers d’euros. 

3) Es manté un romanent de tresoreria de 88 milers d’euros que es 

corresponen amb l’excés de transferències corrents rebudes en els dos 

primers exercicis dels Consorci. Aquest romanent té la consideració de 

quantitat a compensar de les transferències corrents per part del 

Departament d’Empresa i Coneixement corresponents a exercicis 

pressupostaris futurs. 

Aquest tancament de comptes s’ha realitzat sobre les transferències 

efectivament rebudes, atès que al comptar amb pròrroga pressupostària el 

pressupost original del Consorci era de 326 milers d’euros. 

Tanmateix s’ha produït una reducció del pressupost inicial en 146 mil euros, 

atès la impossibilitat de dur a terme totes les tasques previstes inicialment. 

Aquesta reducció es va comunicar al Departament d’Empresa i Coneixement 

per a que es reduís l’import de la transferència prevista. 

Aquest fet es produeix arrel de la publicació de l’Ordre VEH/159/2018, de 3 

d'octubre, sobre operacions comptables de tancament de l'exercici 

pressupostari de 2018, que obligava a no comprometre més despesa durant 

l’exercici 2018 i a comunicar l’estalvi a Intervenció General. 

En aplicació de l’Ordre, el pressupost previst per a l’exercici 2018 del Consorci 

de Formació Professional d’Automoció ha quedat en 180 mil euros. 

Aquest pressupost s’ha liquidat amb un alt percentatge de realització, tant pel 

que fa als ingressos com a les despeses. 

Pel que fa al control financer dels comptes de l’any 2018 s’està a l’espera de 

l’auditoria. 

En relació al control financer realitzat per la Intervenció en relació als comptes 

de l’any 2016 i 2017 cal destacar que no hi ha cap incidència en relació a la 

liquidació del pressupost i als romanents de tresoreria. 
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El Sr. Mohedano demana si algú té alguna pregunta sobre aquest punt. El 

tancament de comptes s’aprova per unanimitat. 

3. El Sr. Mohedano passa al tercer punt de l’ordre del dia sobre la presentació i 

ratificació del pressupost per a l’any 2019. Passa la paraula a la Directora per a 

que informi sobre aquest punt 

La Sra. Casanovas informa que aquesta proposta de pressupost estava 

contemplada a la sessió de Consell de Govern del 21 de novembre de 2018 

però com la sessió va finalitzar abans de tractar tots els punts, aquest es va 

traspassar a la sessió que s’havia de celebrar el 28 de novembre i que finalment 

es va anul·lar. La Direcció General de Pressupostos va començar a demanar 

informació del projecte de pressupost 2019, el mes de juliol de l’any 2018.  

En relació al pressupost per a l’any 2019 i com a conseqüència de la publicació 

de l’Ordre VEH/159/2018, de 3 d'octubre, abans esmentada, per a l’any 2019 el 

Consorci ha ajustat el seu pressupost en 282.747,63 mil euros en lloc dels 326 

mil que es varen pressupostar per a l’any 2017. 

Aquest estalvi prové bàsicament de l’ajustament que s’ha realitzat en el capítol 

1 de despeses de personal atès que els salaris que es van recollir l’any 2017 han 

estat ajustats a la baixa per la comissió de retribucions en l’aprovació dels llocs 

de treball.  

Tanmateix en el capítol 1 es recull el salari corresponent a la persona tècnica en 

temes econòmics per a tot l’any 2019 i s’ha incrementat la despesa del capítol 2 

com a conseqüència de la implementació de les funcions del Consorci.  

En data 27/11/2018, el Departament de la Vicepresidència i d’Economia i 

Hisenda va confirmar l’escenari pressupostari del Departament d’Empresa i 

Coneixement, en el que es consigna la proposta de transferència al Consorci de 

Formació Professional d’Automoció per un import de 282.747,63€. 

Indica que a la carpeta disposen del projecte detallat del pressupost del 

Consorci per a l’any 2019 i que en aquest cas es demana la ratificació del 

Consell de Govern al pressupost. 

La Sra. Villarroya indica que hi ha una errada en un dels fulls en el que posa 

2017 en lloc de 2019. 

El Secretari indica que ha estat una errada i es rectificarà 

El Sr. Mohedano demana si hi ha alguna pregunta sobre aquest tema. 
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El Sr. Ferrer demana la paraula per agrair a la Directora l’esforç en l’ajustament 

del pressupost que repercuteix i ajuda a tot el Departament en la disponibilitat 

de recursos. 

El Sr. Mohedano dona per ratificat el pressupost del Consorci per a l’any 2019. 

4. El Sr. Mohedano passa al punt 4 de l’ordre del dia sobre la Informació sobre el 

conveni signat entre el Consorci i SEAT, SA. Recorda que aquest punt també 

estava en l’ordre del dia de la sessió anterior. Dona la paraula a la Directora per 

a que informi sobre aquest punt.  

La Sra. Casanovas informa que el 26 de juliol de l’any 2018, el Consorci i SEAT, 

SA van signat un conveni donació de vehicles destinats a ser utilitzats com a 

material didàctic de pràctiques. 

El Consorci com a instrument per a promoure la formació, qualificació i 

innovació del sector de l’Automoció vetlla per a que les activitats formatives 

dirigides al sector disposin de les condicions òptimes en quant a  material 

didàctic necessari per desenvolupar una formació de qualitat i el més 

relacionada amb el lloc de treball real.  

Per aquest motiu va sol·licitar a SEAT, S.A. la cessió de 10 cotxes amb la finalitat 

de que puguin ser utilitzats com a material didàctic en la formació que es 

desenvolupi per al sector de l’Automoció. 

L’administració d’aquests vehicles com a material didàctic correspon al 

Consorci, que haurà de garantir que els vehicles s’utilitzaran únicament per a 

finalitats didàctiques i en cap cas per a la circulació, ni es transmetran, a títol 

onerós o gratuït i que es complirà la normativa aplicable en la gestió derivada 

del final de la seva vida útil, lliurant-los una vegada finalitzat l'ús al que han 

estat destinats, a un centre autoritzat de tractament de residus. 

El conveni s’ha signat per la directora com a representant del Consorci, segons 

determina l’article 18, apartat j) dels estatuts i pel senyor Ramon Paredes 

Sánchez-Collado en representació de SEAT SA, com a Vicepresident Executiu de 

Relacions Governamentals i Institucionals. 

Part d’aquests vehicles s’han posat a disposició de diversos cursos que ha 

realitzat i està realitzant el Servei Públic d’Ocupació de Catalunya al Centre de 

Formació Professional d’Automoció. 
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El Sr. Mohedano demana si hi ha alguna pregunta sobre aquest tema. Es dona 

per informat al Consell de Govern. 

5. El Sr. Mohedano passa al cinquè punt de l’ordre del dia sobre la presentació i 

ratificació/aprovació de les activitats del Consorci. Aquest punt es tracta en 

dues parts. El punt 5.a que fa referència a les activitats de l’any 2018 i el punt 

5.b sobre les activitats de l’any 2019. Dona la paraula a la directora. 

La Sr. Casanovas informa que primer s’informarà de les activitats de l’any 2018, 

de les quals també estava previst informar a la sessió anterior i que en les 

carpetes tenen la informació corresponent . 

a) En primer lloc informar d’una activitat que es va iniciar i finalitzar l’any 2018; 

el projecte Accelera Martorell, ha estat fruit de la col·laboració entre 

l’Ajuntament de Martorell, que ha estat l’entitat sol·licitant, el Clúster de la 

Indústria de l’Automoció de Catalunya i el propi Consorci. 

El projecte s’ha emmarcat en el programa Catalunya Emprèn, promogut per la 

Generalitat de Catalunya, que ha impulsat la Xarxa Primer per coordinar 

projectes emprenedors territorials d’alta especialització. 

Accelera Martorell h estat un projecte centrat en el sector de l'automoció, clau 

per la indústria catalana i per la zona del Baix Llobregat. Alguns dels reptes que 

s’han treballat per aquest programa han estat cabdals, ja que d'una manera 

transversal intentavan trobar noves solucions en els àmbits relacionats com la 

logística, embalatges, o els components. 

Ha estat adreçat a titulats en Cicles Formatius de Grau Superior 

d’electromecànica de vehicles, titulats o estudiants de Graus Universitaris 

d’enginyeria, professionals d’empreses i emprenedors/res interessats en el 

sector de l’automoció. 

El projecte ha estat conformat per un programa formatiu especialitzat de 150 

hores de formació, de les quals 105 hores han estat de tecnològica 

especialitzada en robòtica, sensors, fabricació additiva i Big Data, i 45 hores de 

formació empresarial. A més s’ha comptat amb 100 hores de tutories amb 

mentors de reconegut prestigi i especialistes en el sector de l’Automoció.  

A través de la formació teoricopràctica els participants han desenvolupat la 

solució a un dels reptes seleccionats pel CIAC, amb l’objectiu d’adquirir 

habilitats i coneixements necessaris per posar en marxa aquestes iniciatives 

empresarials. 
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El millor projecte desenvolupat durant el curs ha rebut un premi econòmic i els 

projectes constituïts han gaudit d’1 any d’allotjament gratuït al Coworking Molí 

Empresa de Martorell. I 2.000 €. Per tant han estat també projectes 

d’incubadora gràcies al pilotatge de l’Ajuntament. 

El programa es va iniciar el 2 d’octubre i va finalitzar el 20 de desembre. Es 

considera una experiència pilot, una preacceladora, que un cop avaluat el seu 

impacte s’està pensant si ha de tenir continuïtat en aquest format o si s’ha 

d’orientar de manera diferent. 

b) La segona activitat sobre la que informa és el projecte pilot “Especialització 

en matriceria” és un projecte llargament treballat amb el Clúster de la Indústria 

de l’Automoció de Catalunya. Indica  

El sector de l’Automoció i dels seus components fa temps que té greus 

problemes de contractació de professionals en matriceria; entre d’altres poca 

massa crítica i dificultats de relleu generacional. 

Es tracta d’una formació que en un primer moment semblava que no era 

atractiva per a la gent jove malgrat els alts salaris que s’estan pagant 

actualment. 

Tenint en compte que el sector de l’automoció estava requerint aquest perfil es 

feia evident que no era suficient comptar amb una formació específica, sinó 

també amb una bossa de treball que permetés no trobar-se de nou amb 

aquesta situació.   

Es a dir es volia que els participants dugessin a terme una carrera professional 

completa i per això es va fa evident no només calia comptar amb un projecte 

curricular específic sinó també comptar amb les empreses que volien formar 

part d’aquest projecte experimental. 

A partir d’un projecte realitzat pel CIAC sobre l’activitat formativa del sector a 

Catalunya, la formal, la no formal, l’especialitzada es va arribar a la conclusió 

que no hi havia formació especialitzada en aquest ofici. 

L’Objectiu principal d’aquest projecte pilot era testejar un mecanisme que en 

les seves fases de desenvolupament combina formació especialitzada, 

pràctiques no laborals, contractació i formació específica; amb la finalitat, no 

només de la contractació final sinó de disposar com he dit abans d’una bossa 

de personal qualificat. 
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El projecte es dirigeix principalment a joves amb certificats de nivell 2 o títol de 

grau mitjà en les famílies professionals de Fabricació Mecànica o 

d’Instal·lacions i Manteniment,  

El projecte s’estructura en dues fases i esta gestionat pel Clúster de la Indústria 

de l’Automoció de Catalunya i assessorat pel Consorci de Formació Professional 

d’Automoció de Catalunya. 

La Fase I te com objectiu el desenvolupament d’un pla de formació especialitzat 

en matriceria i la realització de pràctiques no laborals en les empreses i està 

finançat mitjançant una subvenció del programa “Forma i Insereix” que 

promou el Servei Públic d’Ocupació de Catalunya (SOC).  

La Fase II compren la contractació de les persones participants en l’anterior 

fase i la realització d’accions formatives específiques en matriceria experta, 

mitjançant formació finançada per les empreses. 

La primera fase sota el programa “Forma i Insereix” té una durada de gairebé 6 

mesos. Per a estructurar-lo ha fet falta seleccionar un grup d’empreses 

interessades en participar en el projecte, la recerca dels alumnes, que ha estat 

la gran dificultat del projecte i que ha estat el punt sobre el que s’haurà de 

reflexionar de cara a projectes similars, i per últim la participació del CIAC i del 

Consorci que ha permès tenir els experts per dissenyar i organitzar el projecte. 

La segona fase del projecte, un cop realitzada la formació subvencionada pel 

programa “Forma i Insereix” es tracta d’una contractació de 18 mesos i un cop 

me hagin assolit els continguts formatius i les competències corresponents, 

tindran un contracta en plantilla. 

Paral·lelament s’impartirà un pla de formació de perfeccionament en 

matriceria de 150 hores  

Les empreses que s’han acollit al projecte i que estan tenint força paciència 

degut a les dificultats que han allargat el projecte sn: DOGA, Raymond, 

Meleghy, Gedia, Estamp, Linde – Wiemann.  

El CIAC, que és l’entitat que gestiona el projecte ja ha rebut el 60% de la 

subvenció del SOC que és en total del 92.000 €. 

Els nois que formaran part del projecte rebran, durant els mesos que dura la 

formació, una quantitat de 300 € mensuals, que aporten les empreses i 

gestiona el CIAC,  com a incentiu per mantenir-se dins del projecte. 
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Un cop avaluats els resultats es podran plantejar posteriors edicions, atès que 

el SOC s’ha mostrat partidari de finançar el projecte, però s’haurà de tenir en 

compte la situació del sector en cada moment i la necessitat de continuar 

formant matricers. 

Lla formació s’imparteix en el Centre de Formació Professional d’Automoció 

mitjançant la cessió d’espais del Servei d’Ocupació de Catalunya. 

En el següent apartat referent a les activitats de 2019, em referiré a com es 

troba el projecte actualment. 

c) La tercera activitat que ha dut a terme el Consorci durant l’any 2018 ha estat 

l’elaboració de l’estudi dels perfils professionals que ha encarregat el Consorci 

sobre les necessitats formatives del sector de l’automoció entorn a la indústria 

4.0 

La directora informa que en les carpetes tenen l’estudi. Actualment es tracta 

d’un document de treball intern ja que hi ha una informació que no sortirà a la 

llum pública ja que estan les empreses que han participat i el nivell 

d’informació tractada. 

Aquest estudi respon a una de les finalitats que té el Consorci, que és la de 

determinar tendències de nous perfils professionals i laborals, les qualificacions 

necessàries i la seva divulgació entre els membres del clúster i el conjunt de tot 

el sector. 

El Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya va presentar el mes de 

juny de 2018 un recull de tota l’oferta formativa publicada del sector de 

l’automoció a Catalunya i sectors afins en un mapeig. Es tracta d’un recull de 

tots aquelles titulacions, cursos o graus que institucions públiques i privades, 

empreses i membres del clúster ofereixen i aquesta informació ha permès 

posar en valor l’oferta formativa de les empreses del clúster i detectar si 

aquesta oferta encabia amb les necessitats formatives que les empreses del 

CIAC manifestaven. 

A partir d’aquesta informació, el Consorci ha dut a terme la detecció de nous 

perfils professionals en el sector per avançar-se en les competències requerides 

i les necessitats formatives que es requeriran, especialment pel 

desenvolupament de la Indústria 4.0 al sector de l’automoció i dels diferents 

fabricació de components. S’ha parlat amb molts fòrums sobre aquest tema 

però calia una concreció que permeti determinar quins tipus de perfils, quines 

competències i quina formació  és necessitarà per assolir una realitat que ja és 
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la Indústria 4.0. En aquest cas grans multinacionals han fet estudis similars i han 

arribat a les mateixes conclusions, la qual cosa indica que estem en el bon camí 

en relació a marcar les tendències del sector. 

L’estudi s’ha estructurat en dos blocs, el primer consisteix en l’anàlisi de perfils i 

competències dels futurs professionals de l’automoció.  El segon es centra en 

l’anàlisi de l’activitat formativa interna d’empreses representades en el CIAC. El 

document està a les seves carpetes per que el llegeixin i es pugui pensar en la 

manera de fer-ne difusió.    

Com a principals conclusions d’aquest estudi destaquen: 

- Que per fer front al nou paradigma de la Indústria 4.0, és necessari formar els 

professionals del sector de l’automoció, no només amb aspectes tècnics, sinó 

també en competències clau. L’adaptació dels treballadors a aquest nou 

escenari de digitalització de la indústria passa per canvis de rols, de tasques, 

nous models de treball, noves estructures organitzatives, etc. És per això, que 

l’estudi estableix un model de referència en competències professionals per als 

treballadors de la indústria 4.0 al sector de l’automoció. Com ara la presa de 

decisions; treball en equips multidisciplinars; fonaments de les TIC; comprensió 

tecnològica; resolució de problemes; capacitat analítica; autoaprenentatge 

continu i creativitat i innovació. Aquestes competències ja havien sortit en els 

workshops que s’han realitzat en les comissions de formació del CIAC. 

 

- Que el sector està immers en una transformació important, i que els drivers o 

vectors que marquen aquesta transformació són (segons EASC European 

Automotive Skills Council): La fabricació avançada; materials avançats o nous 

materials; la complexitat i globalitat de la cadena de subministrament; el cicle 

de vida dels productes, la prevenció de la pol·lució i la reciclabilitat; la seguretat 

activa, la conducció autònoma i la connectivitat; la descarbonització, hibridació 

i electrificació i l’evolució dels requeriments del client. Temes que han sortir en 

diferents fòrums però que l’estudi d’alguna manera ordena per que les 

empreses catalanes del sector identifiquen clarament aquests drivers com les 

claus en el seu futur immediat, amb més o menys afectació en funció de la 

tipologia de negoci en què es troben.   

 

- Que per poder fer front a aquestes tendències, i a banda de la formació 

competencial, serà imprescindible una evolució en les temàtiques de formació 

tècnica del sector i per això serà necessari refer els continguts de l’oferta 

formativa actual en tots els seus àmbits. L’estudi entra en el detall de cadascun 
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d’aquests vectors, analitzant quines metodologies hi són claus, i quines 

possibles formacions es podrien dur a terme per capacitar als professionals del 

sector.  

 

- Que segueixen existent gaps de coneixement i competències, normalment molt 

específics, i que determinats perfils són difícils de trobar al mercat. 

 

- L’estudi conclou amb una proposta específica i estratègica de formació on 

combina aspectes competencials amb aspectes tècnics de futur, justament per 

poder cobrir els gaps existents i poder donar resposta a l’evolució que 

requeriran els diferents perfils professionals i les professions del sector. 

Com a proposta, i vist la importància de les conclusions de l’estudi i que fins ara 

ha estat aturat esperant que el Consell de Govern fos coneixedor i el pogués 

estudiar, des del Consorci creiem que seria interessant fer-ne una difusió 

important en els diferents àmbits que es considerin adequats, sigui a través del 

CIAC o a través del Pacte Nacional per a la Indústria per treure’n el màxim 

profit. 

d) Per últim explicar l’últim projecte de l’any 2018 que ha estat la renovació de 

la pàgina web del Consorci.  

En aquest sentit recordar que l’expresident del CIAC el senyor Vicenç Aguilera 

sempre havia demanat el poder disposar d’una pàgina web que identifiqués 

clarament el Consorci. En un primer moment es va fer una pàgina web que 

identificava molt el Consorci amb el Centre de Formació Professional 

d’Automoció. 

En aquesta nova web el que realment es visualitza és el Consorci. Quines són 

les funcions del Consorci, els projectes, els elements de relació i també es 

relaciona amb tots els elements colaterals d’aquest entorn del que el Consorci 

també hi forma part.  

Actualment s’està treballant amb l’àrea TIC del DEMC per establir els requisits 

del seu allotjament. Actualment la pàgina web té ja la imatge corporativa de la 

Generalitat segons el que es determina per les entitats públiques. Tant aviat 

com estigui resolt el tema de l’allotjament els hi enviarem l’adreça URL per que 

puguin accedir-hi i puguin realitzar les seves aportacions.  

El Secretari mostra la pàgina web als membres del Consell de Govern i explica 

de manera somera les parts que la composen. 
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El Sr. Mohedano obre torn de paraules sobre les activitats exposades. 

El Sr. Ferrer pren la paraula per destacar que amb els pocs recursos de que 

disposa el Consorci és important afinar en les activitats que es duen a terme i 

en relació a l’estudi creu que és una bona eina de la qual s’ha de fer difusió per 

a que totes les parts interessades siguin coneixedores. Per part del DEMC es 

farà difusió i s’intentarà que s’inclogui en els estudis que formen part del Pacte 

Nacional per a la Indústria, per a que la formació detectada ajudi tant als 

agents públics com privats a fer polítiques adequades a les necessitats del 

sector. 

El Sr. Vall pren la paraula per a indicar que quan el Centre de Formació 

Professional d’Automoció prengui l’embranzida prevista, aquest estudi és 

imprescindible per saber quines son les matèries que són necessàries impartir. 

Considera l’estudi un bon instrument. 

El Sr. Mohedano dona la paraula a la Directora per a que informi sobre el punt 

5.b sobre les activitats del Consorci per a l’any 2019. 

La Sra. Casanovas presenta en primer lloc el pla d’acció que s’ha elaborat per al 

Consorci per als anys 2019-2020 i sotmetre’l a la seva consideració i aprovació. 

Amb aquest pla es vol donar compliment al que determina l’article 6.1 dels 

seus estatuts en el que es determina que el Consorci de Formació Professional 

d’Automoció té com a finalitat contribuir a la formació i a la qualificació dels 

professionals, i al desenvolupament de les empreses de l’automoció i altres 

sectors relacionats. 

Aquesta funció dota al Consorci d’una finalitat sectorial de la formació per al 

sector de l’automoció i és important que les activitats a dur a terme els propers 

anys s’emmarquin en aquest sentit. 

Informa que tenen el Pla a les carpetes i que és una proposta, un document viu 

que espera les aportacions i suggeriments dels membres del Consell de Govern. 

Aquest Pla, abans de fer les propostes d’activitats fa un anàlisi força interessant 

de quines són les consideracions prèvies, els actors i el posicionament amb els 

que compte actualment el Consorci i partir d’aquí es proposen un seguit 

d’activitats que és possible desenvolupar segons les capacitats del Consorci, la 

major part amb col·laboració d’actors implicats en el sector de l’automoció, 

territoris i empreses. 
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Demana que un cop llegit els membres facin arribar les seves aportacions i 

suggeriments per poder tenir un pla de consens amb l’objectiu de que el 

Consell de Govern el faci seu i hi doni la seva aprovació. 

També informa que és un primer document i que es tracta d’un pla sempre viu 

no tan sols en la seva execució sinó també en els seus continguts.  

A partir fa esment d’algunes de les activitats que el pla d’acció preveu, i que es 

consideren més rellevants. 

a) En primer lloc informa de la situació en que es troba el projecte pilot 

d’especialització en matriceria. 

Com tot projecte pilot, el projecte s’ha trobat amb un seguit de dificultats que 

han sorgit a partir de que s’ha endegat, algunes de les quals no s’havien previst 

i que ha fet que l’inici s’hagi endarrerit considerablement.  

La dificultat més gran amb la que s’ha trobat el projecte ha estat la recerca 

d’alumnes. Malgrat hi ha demanda al mercat, malgrat els sous són interessants, 

que es tracta d’un pla de carrera en el qual les empreses estaven disposades a 

invertir, la cerca ha estat molt complicada.  

En primer lloc es demana un perfil concret, això vol dir que no tots els 

currículums que han arribat (que han estat nombrosos) són acceptats per les 

empreses que és la que fa la tria final, i aquestes tenen uns requeriments alts, 

no només en aptituds sinó també en actituds. Per tant la selecció de les 

empreses ha estat molt dura. 

L’altra handicap ha estat que les empreses volen que els alums resideixin on 

estan les empreses, i aquestes estan escampades arreu de Catalunya. Això ha 

implicat no només anar als centres de formació propers sinó també recórrer a 

cercar sinèrgies amb altres entitats d’aquestes localitats per la cerca dels perfils 

demandats, destacant l’ajut de CECOT, la Fundació Lacetània, l’Ajuntament de 

Granollers, etc. Es a dir que aquest tipus de projecte, a més del plantejament 

teòric necessiten de la col·laboració de molts elements, especialment la 

complicitat del sector, dels agents socials, dels ajuntaments. Aquest tema ha 

fet que s’hagi estat a punt d’abandonar el projecte.  

Finalment s’ha tirat endavant la data d’inici de la formació serà el dia 1 de juliol, 

primer començarem els alumnes als que les empreses han donat el vist i plau i 

després s’incorporaran la resta durant el propers mesos. El SOC ha permès 

prorrogar el projecte i també la cessió dels espais. Per tant la Fase I s’iniciarà l’1 
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de juliol i finalitzarà el 30 de desembre; l’any 2020 els alumnes que hagin 

superat la Fase I seran contractats per les empreses amb contracte temporal i 

després s’incorporaran a les empreses.  Un cop avaluat el resultat es valorarà si 

es realitza una nova edició. 

En aquest sentit fa una reflexió sobre l’encaix entre l’atur juvenil existent i les 

ganes dels joves de formar-se per a trobar feina, així mateix la idea de que 

l’aprenent s’encarna en una persona jove no és un fet tan evident. Un dels 

elements que s’ha observat en aquest procés de selecció és que les persones 

que arriben a tenir requisits mínims son persones que tenen una edat superior 

a 25 anys però en alguns casos les empreses les rebutgen per massa grans. Es 

tracta d’una reflexió que potser ha d’ajudar a replantejar l’entorn en el que ens 

hem de moure en aquestes polítiques de formació. 

Així mateix agraeix al CIAC el fet de que hagi endegat aquest projecte. 

El Sr. Garcia pren la paraula per puntualitzar que fa uns anys les empreses 

anaven a la cerca de matricers però aquesta circumstància ha canviat 

actualment, l’oferta ja no és la mateixa que quan es va pensar el projecte.  

La Sra. Casanovas reafirma la intervenció del Sr. Garcia, comentant que la 

primera demanda del sector va començar l’any 2011 i fins l’any 2018 no s’ha 

pogut concretar. A l’inici hi havia moltes empreses interessades però a l’hora 

d’endegar hi ha empreses més renuents.  

El Sr. Vall comenta que el més important és començar encara que de moment 

siguin pocs participants ja que la demanda pot fluctuar i es pot tornar a donar 

una situació favorable a la demanda de matricers.  

La Sra. Casanovas afegeix que el programa formatiu ha estat aprovat pel 

Servicio Público de Empleo Estatal (SEPE) i que el CIAC té l’exclusivitat per 

impartir el programa a tot l’estat espanyol. Aquest és un aspecte que s’ha de 

posar en valor. Així mateix afegeix que no s’ha fet cap difusió d’aquest projecte 

esperant a la presentació d’avui al Consell de Govern. Demana als membres, i 

per tant a les organitzacions implicades la possibilitat de fer publicitat sobre 

aquest projecte. 

b) Una altra activitat que s’apunta en el Pla d’acció és la participació del 

Consorci en el projecte Jobway. 

Es tracta d’una col·laboració sense efectes econòmics amb la Fundació 

Futureway. L’objectiu és establir la col·laboració entre ambdues parts per a 
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desenvolupar diferents actuacions que serveixin per a impulsar la formació de 

joves amb risc d’exclusió dins el sector de l’automoció  a través d’un projecte 

pilot 

Les funcions del Consorci en aquesta col·laboració serien: 

- Facilitar informació i assessorament a La Fundació sobre la formació 

relacionada amb el sector de l’automoció. 

- Difondre les activitats que en aquest tema dugui a terme La Fundació. 

- Facilitar a La Fundació l’accés a instal·lacions i equipaments que permetin 

desenvolupar el projecte pilot. 

Aquesta Fundació es va fundar amb l’objectiu de reincorporar al mercat laboral 

a directius que han quedat exclosos però també té una vessant social amb la 

finalitat d’incorporar al mercat de la formació aquells joves que per raons 

econòmiques i familiars no poden continuar estudiant. Aquesta Fundació es 

membre del CIAC i, a través de la comissió logística, va proposar al Consorci 

treballar en un projecte combinant formació i treball en aspectes logístics de 

l’automoció es poguessin incorporar al món laboral o educatiu.    

c) També a través de la comissió logística del CIAC, proposem realitzar un 

estudi centrat en l’exploració dels perfils professionals relacionats amb la 

cadena de logística de l’automoció.  

La logística com a sector no disposa d’una formació específica, fa poc es va 

aprovar un grau amb l’Escola Mediterrània, però en relació als cicles formatius 

és dispersa, ja que no existeix la família professional específica ni les 

competències actualitzades que demana el mercat actualment (robòtica, 

programació, etc) Per tant el que es proposa és fer un estudi per tal de poder 

detectar la formació específica necessària per part de les empreses, seguint la 

metodologia de l’estudi que s’ha presentat d’automoció. 

El Sr. Mohedano comenta que hi ha fet un estudi amb la Fundació BCNFP  amb 

el Port.  

La Sra. Casanovas diu que ja es coneix i es disposa d’aquest estudi però és 

insuficient degut a que s’ha segmentat molt i que els cicle actuals no responen 

a la totalitat de necessitats de les empreses, tot i que hi ha força empreses del 

sector que estarien disposades a realitzar formació dual sempre i quan puguin 

participar en el disseny curricular directament. L’estudi pot ajudar a ordenar 
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aquest tema i ajudar a veure quins són els requeriments de la Indústria 4.0 en 

la logística. 

El Sr. Mohedano afegeix que cada cop és més difícil dissociar logística i 

transport en canvi està en famílies diferents i molt dispers, tot i que el sector 

estratègic està en logística-transport. 

d) Un altre projecte que es presenta, que s’ha treballat amb el CIAC i que està 

en fase molt inicial una Cèl·lula Virtual d’Entrenament. Es tracta d’una unitat 

d’entrenament que permet formar en diferents disciplines de la Indústria 4.0. 

Aquest projecte es posa a disposició de les empreses que volen participar, per 

tant consta de diferents tecnologies que posen les empreses. A través 

d’aquesta cèl·lula passen els entrenaments persones que s’incorporaran a les 

empreses però també persones que necessiten aprenentatge previ abans de 

poder entrar en el mercat de treball.  

La construcció de la cèl·lula es faria amb aportacions de les diverses tecnologies 

de diferents empreses. També existeix la possibilitat d’utilitzar les línies de 

finançament que promou ACCIÓ. Un cop construïda la cèl·lula s’hauria 

d’establir un protocol d’utilització i de cessió de la cèl·lula per a que estigui en 

constant transformació. 

Es tracta d’un projecte molt innovador i només hi ha un clúster a tot l’estat 

espanyol que compti amb una eina similar.  

e) S’ha començat a treballar una col·laboració amb la Fundació Lacetània per 

aprofitar les sinèrgies que es poden generar entre les dues entitats i les 

respectives carteres de serveis. Aquesta col·laboració entraria dins un marc de 

col·laboració natural ja que ambdós entitats treballen molts elements en comú. 

La primera proposta que la Fundació fa al Consorci és la de poder realitzar a 

Martorell la formació en Càtia que han de realitzar els enginyers que s’han 

graduat a Manresa i que s’han d’incorporar a l’empresa Audi-Tooling. Es a dir la 

formació professionalitzadora que s’ha de realitzar un cop finalitzada les 

enginyeries per completar les competències dels recents graduats amb la 

finalitat de que s’incorporin al món laboral. 

f) Per tancar es proposa un projecte amb EURECAT en projectes europeus. 

S’esta estudiant en quins projectes es podria col·laborar conjuntament en el 

marc de la formació i perfils professionals dins del sector de l’automoció i dels 

centres tecnològics. 
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El Sr. Mohedano convida a realitzar les reflexions pertinents i indica que té 

algunes observacions menors que li passa directament a la directora, entre 

aquestes aportacions està la d’afegir al document l’Acord de Govern de 9 

d’abril d’enguany i com que el document del pla d’acció és dinàmic, proposa 

afegir la referència als document que properament aprovarà la Comissió de 

Qualificació i Formació com és el document de bases de l’Estratègia Catalana 

sobre la Formació i la Qualificació Professional, a part d’altres elements que no 

canvien el contingut però si l’enriqueixen. El document és prou complet i dóna 

marge per a que fins que estigui el desplegament de la llei es pugui fer molt 

bona feina. 

S’aprova per unanimitat el pla d’acció del Consorci i s’autoritza a la directora a 

realitzar les accions necessàries per dur-lo a terme. 

El Sr. Mohedano dona pas al sisè punt de l’ordre del dia d’informació sobre el 

desenvolupament del projecte funcional del Consorci. 

La Sra. Casanovas informa que a finals de l’any 2018 el Consorci ha entrat a 

formar part de les entitats que treballen amb el TEEC la contractació 

administrativa. 

Que durant l’any 2019 ha estat escollit, entre d’altres entitats, com a pilot per a 

la implantació del programa PANGEA per a dur a terme els processos 

comptables. També entre l’any 2018 i 2019 el Consorci ha estat donat d’alta al 

Registre de Contractes, a la Plataforma de Contractació i a la Factura 

Electrònica. 

El Sr. Mohedano obre el torn de precs i preguntes. Prèviament informa que 

durant aquests mesos s’han produït diverses reunions entre els diferents 

departaments de la Generalitat i les organitzacions que formen part del 

Consorci per donar solució a la licitació, que s’ha realitzat un Acord de Govern 

del que els membres son coneixedors en el que al final s’ha trobat una solució a 

l’encaix del Consorci en la Llei 10/2015, de 19 de juny de formació i qualificació 

professional, en els Consells Sectorials, els Consells d’Empresa dels centres 

integrats i per tant hi ha recorregut per aquest encaix. Aquest acord es va 

explicitar amb la visita del Molt Honorable President de la Generalitat i a la 

reunió posterior, on es donava per tancada la crisi i es començava amb una fase 

de construcció.  
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En relació a la licitació s’ha informat que és a punt, tot i que aquesta informació 

es de fa mesos degut a que s’han trobat dificultats d’intervenció, però sembla 

que la cosa pot ser imminent.  

El Consorci disposa d’un pla d’acció per anar treballant durant dos anys, s’està 

desplegant la Llei de Formació i Qualificació, amb l’horitzó final del 2021, i amb 

la licitació com a tercer element, tot el tema ha de poder d’encaixar-se 

finalment. 

Finalment aprofita per felicitar al CIAC per la celebració del Meeting Auto i la 

importància de la Indústria 4.0, no només en l’automoció sinó també en altres 

sectors i com ser un element motivador per a la formació de les noves 

generacions. 

El Sr. Vall pren la paraula per fer explícit que en aquesta reunió ha quedat palès 

que el Consorci està viu i té recorregut per la qual cosa felicita a tots els 

presents.  

Comenta que durant aquest temps s’han tirat endavant moltes activitats amb 

l’esperit de que el Centre de Formació Professional d’Automoció, endegui i es 

posi en marxa, amb ple rendiment, el més aviat possible. Fins i tot ja no 

preocupa quantes entitats estaran en aquest procés sinó que el centre arranqui 

d’una vegada.  

Es dirigeix al President per dir que s’han arribat a acords, pel que fa a la 

constitució del Consorci entén que queda intacte, tal com estava. I demana que 

expliqui els organismes que s’estan derivant del desplegament de la Llei de 

Formació i Qualificació Professional. 

En aquest cas ha assolit tirar endavant amb l’acord de govern del mes d’abril, 

però ara mateix manca la licitació i no es coneix el seu estat. Es porta ja molt de 

temps esperant aquesta licitació. Comenta que quan va assolir la presidència 

del CIAC, ara fa un any i mig, va prendre el repte de que el Centre funcionés 

com es va dissenyar i aquest repte encara es manté. Amb tant de temps però 

es va perdent força i espera que la il·lusió d’arrancar el centre no es perdi, però 

si que es evident el desgast que això comporta. 

Demana si algú de l’Administració pot explicar on està aturada la licitació ja que 

per part del CIAC expressa que no poden fer res fins que puguin veure-la. A més 

quedaria un altre punt per saber; si haurà possibles licitadors. Considera que el 

gestor d’un centre d’aquestes característiques ha de ser una entitat amb una 

capacitat important d’inversió. Aquestes possibles empreses licitadores han de 
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poder aprovar els pressupostos en inversions per a l’any vinent aquest any. Per 

tant si no coneixen els plecs no podran realitzar la previsió i ja s’hauria de saltar 

a un altre any.  

Comenta que aquest any ja s’ha perdut, impossible començar l’activitat del 

licitador al mes de setembre d’enguany, però el més greu és que ja s’està patint 

per a l’any 2020 si la licitació no surt el més aviat possible, inclús si es demora 

més enllà del setembre, es podria donar la situació que no es pogués entrar el 

gestor fins a l’any 2021.  

Davant de tota aquesta incertesa i desconeixement de la situació de la licitació 

pensa que s’ha d’actuar. Les empreses tenen el seu ritme de treball i a més hi 

ha elements que indiquen una possible davallada del sector. En aquest sentit la 

demora en la gestió del centre ha fet perdre una oportunitat important.  

S’està a l’expectativa de com quedarà la solució que promou l’Acord de Govern 

i com queda la representativitat de les organitzacions que conformen el 

Consorci. 

El Sr. Mohedano dona la paraula als membres del Consell de Govern que 

haguessin pogut estar en la redacció de l’Acord de Govern per a que puguin 

donar resposta. 

El Sr. Fonollosa intervé per comentar que ell no va poder assistir a la visita del 

Molt Honorable President de la Generalitat, que va tenir lloc arrel d’una visita 

prèvia al centre de dos consellers sense que Presidència tingués coneixement.  

Recorda que en la reunió que va tenir lloc al Departament de Presidència, el 3 

d’octubre de l’any 2018, amb tots els actors implicats es va arribar a l’acord de 

que abans de finals d’any estarien a disposició el plec de licitació per abordar la 

gestió integral d’aquest centre. Com que l’acord no s’estava complint l’alcalde 

va anunciar a la reunió del Consell de Govern del Consorci, celebrada el 21 de 

novembre de 2018 que convocaria un plenari per iniciar un contenciós 

administratiu i retrotraure la cessió dels terrenys a la Generalitat. Aquest 

plenari va aprovar la moció per unanimitat ja que l’acord implicava que en cinc 

anys havia de estar en funcionament un centre de formació integrada per al 

sector de l’automoció. 

Es va comunicar aquest acord a la Generalitat, i per part del DTSF es va 

respondre que el centre és un centre integrat que imparteix tot els subsistemes 

de formació i per tant es va demanar a l’ajuntament de Martorell que es retirés 

l’acord per retrotraure la cessió.  
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L’Ajuntament ha decidit que si aquest tema no es resol de manera immediata 

pot desembocar en un contenciós entre la Generalitat i l’ajuntament de 

Martorell. Considera que l’acord de govern del 9 d’abril de 2019 és 

conseqüència d’aquesta situació però considera que és insuficient. No dóna 

terminis per la publicació de la licitació, no estructura l’òrgan de participació i 

per tant considera que no és la resposta demanada. 

En la reunió de Presidència es va dir que el plec de licitació hauria de rebre el 

vist i plau del CIAC i per part de l’ajuntament de Martorell, si el CIAC donava el 

plec per vàlid, comptava també amb el recolzament del consistori. 

El Sr. Mohedano comenta que l’acord de govern posterior està per sobre de la 

reunió de Presidència i que es va fer per avançar en el tema. 

El Sr. Fonollosa comenta que potser la solució és que es reverteixi la cessió dels 

terrenys i que sigui l’Ajuntament el que faci funcionar el centre. Considera que 

aquest continua per sota del seu rendiment i quan es va fer la cessió dels 

terrenys l’objectiu és que aquest centre fos “la universitat” de l’automoció en 

el qual els joves i els treballadors del sector tinguessin una oportunitat de 

formar-se en les últimes tecnologies. Fa 5 anys que es va inaugurar el centre i 

creu que el tema continua encallat i curiosament les persones del Consell de 

Govern implicades en la confecció dels plecs de licitació han excusat la seva 

presència en aquesta sessió. 

Al seu avís el tema del centre només es objecte d’interès quan hi ha premsa 

darrera i per aquest motiu des de l’ajuntament de Martorell es farà moure a la 

premsa.  

En relació a l’acord de govern pensa que ara mateix no ha resolt res, continua 

passant el temps sense que s’hagi arribat a veure la licitació. Per aquest motiu 

el consistori continuarà amb la via del contenciós i farà publicitat a la premsa 

per veure si el tema es resol definitivament. Considera que la manca de 

resolució per part de l’Administració de la Generalitat evidencia un tema 

d’ineptitud i d’interessos. L’ajuntament de Martorell no cedirà ni un mil·límetre 

i farà el que calgui, entre d’altres tirar el contenciós endavant, per a que el 

centre es desenvolupi com estava pensat.  

El Sr. Ferrer intervé per comentar les reflexions del senyor Fonollosa, un part 

de les quals si comparteix. Explica que un cop es va fer la reunió del mes 

d’octubre de 2018 i vist que els acords presos no es van assolir, es va arribar a 

la conclusió que la única manera de desbloquejar el tema era fer un acord de 
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govern que donés satisfacció a la part que no va reconèixer els acords de la 

reunió de Presidència.  

L’Acord de Govern diu que es crea un òrgan que serà una mena de rèplica del 

futur Consell Sectorial que regularà la Llei de Formació i Qualificació 

Professional i un període de transició en el que el Consorci s’haurà d’adaptar a 

la Llei. La llei tindrà un període de desplegament i per donar compliment als 

acords als que es va arribar es va encabir en l’acord de govern l’òrgan de 

control en el qual el CIAC té dos representants i s’incorporen també els agents 

socials a demanda del DTSF. En aquest sentit vol agrair la generositat del CIAC 

en l’acceptació d’aquest nous representants i que aquest òrgan seria el que 

vetllaria per el desenvolupament de la licitació. 

Prèviament els membres del Consorci haurien de tenir coneixement previ dels 

plecs de licitació. L’Ajuntament hauria de donar el vist i plau a que aquest plecs 

compleixen els requisits per els quals es varen cedir els terrenys, el CIAC ha de 

veure si satisfà les seves condicions com a representants de sector.  

Pel que fa al DEMC, actualment no es coneix com està la licitació. Cal tenir en 

compte a més que es produeix una disfunció en els estatuts del Consorci atès 

que no s’han adaptat des de la seva creació pel Departament d’Empresa i 

Ocupació que actualment no existeix i que crea una certa confusió. 

Tanmateix l’acord de govern plasma que tots els actors implicats poden estar 

presents en el procés de licitació segons la fórmula de “consens” a la que s’ha 

arribat mitjançant l’òrgan de control. Insisteix però en que els plecs de licitació 

s’han de poder veure abans per part dels membres del Consorci.  

Pel que fa al Consorci, adscrit al DEMC, s’ha decidit no modificar-lo fins que no 

es desenvolupi la Llei de Formació i Qualificació Professional i s’ha deixat amb 

la mateixa distribució actual i funcions; pendent d’una progressiva 

transformació un cop desplegada la Llei. 

Com que no es volia que el Consorci fos l’organisme que fes el control del 

contracte, en l’acord de govern s’ha avançat la composició d’aquest òrgan que 

tindrà aquesta funció i que tindrà característiques similars als consells que ha 

de regular la Llei 10/2015. 

Pensa que cal aprofitar l’acord de govern per no encallar el tema, que el MHP 

ha ratificat, i que el tot el que s’ha avançat no pot quedar aturat per la licitació. 
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El Sr. Vall dóna las gràcies al Sr. Ferrer per l’explicació. Dona per ratificat que el 

Consorci queda tal i com es va constituir l’any 2015, amb els mateixos membres 

i funcions. Comenta que en el nou òrgan anunciat, amb més membres que el 

Consorci, el CIAC té només dos membres atès que s’han encabit els agents 

socials. 

El Sr. Ferrer comenta que l’augment de nombre de membres és per a que la 

Generalitat mantingui la majoria i que la funció d’aquest òrgan és vetllar pel 

plec de condicions. 

El Sr. Mohedano, llegeix literalment el text de l’acord on indica que la funció 

d’aquest òrgan és fe el seguiment de l’execució del contracte. Es pot interpretar 

que l’execució compren també la licitació, però no és el que està escrit en 

l’acord. Tanmateix clarifica que ell no ha estat en aquesta negociació. 

El Sr. Ferrer respon que ell si ha estat en la negociació de l’acord de govern i 

l’alcalde de Martorell també. 

El Sr. Fonollosa ratifica la seva presència a totes les reunions realitzades en les 

que el varen convocar, amb l’excepció de la visita del MHP tal i com ha 

comentat abans. Tanmateix comenta que en la reunió en la que es va redactar 

l’acord no va ser convocat. 

El Sr. Ferrer respon que en totes les reunions l’esperit de l’acord ha estat 

sempre que l’òrgan de control pugui veure el plec de condicions, tot i que 

l’acord no ho expliciti però no té sentit que aquest òrgan vetlli pel compliment 

d’un contracte sense participar i conèixer les condicions de licitació. Torna a 

reiterar que aquest acord es fruit de l’incompliment de la reunió del 3 

d’octubre de 2018 sobre la licitació del centre.  

Reitera que l’acord recull l’esperit de que els plecs de licitació els han de 

conèixer els actors implicats, tant per poder després realitzar el control del 

contracte com per poder evitar que aquests plecs puguin ser impugnats i 

retardar encara més la gestió integral del centre. 

S’entra en un debat en el que el Sr. Fonollosa reitera la seva posició sobre que 

l’ajuntament de Martorell serà el garant de que el centre acabi sent el que es va 

projectar durant els anys de cessió dels terrenys i de construcció, no un altre 

tipus de centre. Considera que s’ha d’estar molt alerta al que dirà el plec de 

licitació quan finalment estigui redactat. 
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El Sr. Vall demana que consti en acta que el President del Consell de Govern 

pugui dona resposta que tot el que s’ha plantejat en aquest punt. Per part del 

CIAC reclama el plec de licitació i assegura que en el termini d’una setmana 

estarien en disposició de pronunciar-se sobre aquest. Demana també 

explicacions de per que el plec s’està endarrerint tant de temps. 

El Sr. Mohedano, comenta que el Consorci no veurà el plec de condicions, atès 

que l’acord de govern ha creat un òrgan més ampli, que és qui haurà de veure 

el plec. Considera que la via de que el plecs els vegi el Consorci ha quedat 

tancada amb l’acord de govern. 

El Sr. Ferrer considera que aquest no és l’esperit de l’acord de govern; creu que 

el CIAC ha de poder veure el plec de condicions. Comenta que l’acceptació de 

l’acord de govern per totes les parts es per que hi ha la voluntat de 

desbloquejar el tema, i això passa per que l’Ajuntament estigui d’acord en que 

els plecs reflecteixen la voluntat amb les que es varen cedir els terrenys, per 

que el CIAC estigui d’acord en que donarà resposta a les necessitats del sector, i 

la Generalitat haurà d’empènyer per a que es compleixi el que s’ha cordat. 

El Sr. Vall torna a reiterar la demanda de conèixer el plec de licitació per poder 

pronunciar-se. Afirma que no es pot esperar més i per tant demana 

explicacions sobre per que està aturat el plec i a en quin estament.   

El Sr. Fonollosa recorda que en la reunió del mes d’octubre de 2018 es va 

acordar que el plec de licitació havia de ser el de l’any 2015, actualitzat però 

que l’esperit d’aquell plec es el que havia de prevaldre. Pensa que això no ho 

està complint el DTSF per que hi ha hermetisme al voltant del tema. Declara 

que si els plecs finals no compleixen amb l’esperit dels del 2015, l’Ajuntament 

ho impugnarà. 

La Sra. Casanovas puntualitza que amb la creació del Consorci s’estableixen dos 

tipus de funcions, unes que afecten al sector i d’altres més centrades en el 

centre. De totes les funcions del Consorci, només una era potestativa i que per 

tant la pot fer o no i era precisament la de l’execució del contracte.  

En relació a l’acord de govern, comenta que en aquest marc, el Consorci 

mantindrà aquelles funcions que no entrin en contradicció amb els consells 

esmentats i la seva participació amb el centre s’haurà de produir a través de 

l’òrgan de seguiment d’execució del contracte de gestió. Mes endavant indica 

que els plecs de licitació han de preveure un òrgan d’execució del contracte i 

que els membres del Consorci formaran part del Consell de Formació i Empresa 
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i del Consell Sectorial de l’Automoció quan aquests es constitueixin. Per tant 

entén que la interpretació de l’acord es que el Consorci es queda com està i que 

quan la Llei es desplegui hi haurà els consells esmentats i a més l’òrgan de 

seguiment del contracte, amb la composició que s’estableix.  

Per tant considera que queda clar que el Consorci té una funció clarament 

sectorial.  

El Sr. Garcia demana quan es constituirà el nou òrgan ja que es pot donar el fet 

que estigui el plec de condicions i en canvi no estigui constituït l’òrgan de 

control. 

La Sra. Casanovas diu que l’acord només diu que hi haurà aquest òrgan però no 

ho temporitza. 

S’entra en un debat sobre quan i qui ha de crear aquest òrgan de control. 

El Sr. Ferrer comenta que el DTSF, que és el propietari del centre, hauria de ser 

qui impulsi la creació de l’òrgan de control. Tanmateix insisteix que el tema està 

en respectar el que es va acordar sobre l’esperit dels plecs del 2015.  

Clarifica que tot i que el Govern te la majoria i podria aprovar directament els 

plecs, no és aquesta la voluntat i es vol el major consens possible en el tema. 

S’entra en un debat en que es reiteren els punts exposats.  

El Sr. Ferrer reitera que l’acord de govern s’ha fet amb la voluntat de consens i 

satisfacció per part de totes les parts, que tothom es senti representat i tirar 

endavant el centre. 

El Sr. Vall reitera de nou que en la propera reunió no es pot repetir el fet que la 

situació del centre continuï igual i reclama poder veure els plecs de licitació. 

El Sr. Mohedano indica de nou que ja no li correspon al Consorci revisar el plec 

de condicions sinó a l’òrgan que s’ha de crear. Ell recull la demanda, igual que el 

Sr. Ferrer, en la part que li pertoca de demanar al DTSF que el més aviat 

possible es posi en marxa l’acord e govern i es convoqui aquest òrgan. 

El Sr. Ferrer recull també la petició i que l’òrgan no només s’encarregui de 

l’execució del contracte sinó que els membres puguin tenir veu i vot sobre el 

plec de licitació. 

El Sr. Mohedano fa esment que el consens és la font de qualsevol òrgan 

participatiu de la Generalitat malgrat que aquesta tingui la majoria. 
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El Sr. Ferrer comenta que precisament per aquest fet l’acord de govern ha de 

comptar amb el consens i la satisfacció de totes les parts. Diu que ell va ser-hi 

en una part de la redacció d’aquest acord i per això comenta el fet que l’esperit 

de l’acord era el que ha indicat abans, per que sinó no tenia cap sentit. I torna a 

reiterar que si no es veuen els plecs prèviament es pot entrar en una espiral 

d’impugnacions. 

El Sr. Mohedano traslladarà al DTSF les peticions que s’han manifestat. 

El Sr. Cano intervé per dir que no es pot permetre continuar amb aquesta 

situació que ja dura forces anys. 

El Sr. Villòria intervé per dir que ell ha deixat d’assistir a una reunió a Madrid 

però que ha vingut a aquesta reunió per que la considerava més important. 

Lamenta que el tema encara estigui encallat. 

S’entra en un debat sobre la posició que manté el CIAC de reclamar la licitació. 

El Sr. Mohedano, recull el compromís de la Generalitat de donar les 

explicacions pertinents sobre l’estat de la situació de l’òrgan de control i de la 

licitació.  

El Sr. Ferrer està d’acord però considera que fins que no es desenvolupi la Llei 

10/2015, el Consorci té les funcions que té i no se’l pot obviar; a més les 

persones que hi formen part seran les que també seran a l’òrgan de control. 

El Sr. Vall insisteix en que el CIAC es pronunciarà igualment però també vol 

tenir clares les funcions que tindrà com a Consorci. 

 

Clou la sessió el president del Consorci, s’acomiada de tots els presents i 

s’aixeca la sessió a les 12:00 hores. 

 
       
        Amb el vist-i-plau  
Secretari       President del Consorci 
  
Robert Ramos Sempere     Fabian Mohedano i Morales 
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